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Het bespreken en vaststellen van de programmabegroting is één van de belangrijkste politieke momenten op de 
agenda van de gemeenteraad. In de begroting beschrijft het college wat de plannen zijn voor het komende jaar, wat 
deze kosten en welke inkomsten ze verwacht. Op deze pagina’s geven onze 8 raadsfracties alvast een eerste reactie 
op de voorgestelde begroting. Op 6 en 9 november vindt het politieke debat hierover plaats in de raadszaal in de DRU.

 

 

   Vorig jaar schreef ik op deze plaats over onzekere tijden. Zijn deze voorbij? 
Zeker niet. De situatie in de wereld en de oorlog Oekraïne in het bijzonder zijn 
er niet stabieler op geworden. En natuurlijk ook nog wat er nu gebeurt in Israël. 

 
Huishoudboekje klopt.
Wat erbij komt, is de onzekerheid over de gemeentefinanciën. We worden, zoals het 
er nu uitziet, fors gekort door het Rijk in 2026. Op de korte termijn heeft dat nog geen 
gevolgen, maar als er niets gebeurt moeten we in de toekomst misschien wel harde 
keuzes maken. Maar voor volgend jaar klopt het huishoudboekje. Net zoals u het 
thuis ook graag heeft, zijn de inkomsten en uitgaven in evenwicht. Soms zou je wat 
meer willen sparen en dat doen we nu een klein beetje. Maar een begroting is een 
verwachting van wat er binnenkomt en uitgegeven wordt.

Woonlasten.
Dat alles duurder is geworden hoef ik u niet te vertellen.  
Dat merkt u dagelijks o.a. bij de boodschappen en aan de 
benzinepomp. Omdat de prijsstijgingen, loonkosten, inflatie en 
hogere rente ook niet aan de gemeente voorbijgaan, worden 
uw woonlasten (de som van rioolheffing, afvalstoffenheffing en 
onroerend zaakbelasting) hoger dan wat we hebben afgesproken. Dat is jammer, 
maar we zien geen kans hieraan te ontkomen. De gemiddelde verhoging zal ongeveer 
€7,00 per huishouden per maand zijn.

Plannen
De voorgaande jaren 

hebben we veel op 
papier gezet; nu 
worden plannen 
uitgevoerd. We 
zetten veel in op 

woningen. Dat is niet 
altijd eenvoudig te 

realiseren. Het verandert 
de leefomgeving van 

mensen en wekt soms weerstand 
op. Ook de scholen krijgen veel 
aandacht. In Gendringen moet de 
nieuwe er eind 2024 staan en voor Silvolde vorderen de plannen voor een nieuw 
Integraal Kind Centrum (IKC). Verder wordt er hard gewerkt aan het vereenvoudigen 
van aanvragen voor diverse regelingen. Niet alleen stenen zijn belangrijk, maar u ook. 
We willen graag een leefbare gemeente blijven waar het goed en veilig wonen en 
werken is. Waar we elkaar nog een goede dag toewensen als we elkaar tegenkomen. 
Daar werken we als gemeenteraad, college en ambtenaren elke dag hard aan. 

 

  Het college heeft de begroting 2024 en verdere jaren gepresenteerd. “Het 
is een begroting waaruit onze ambitie spreekt om samen op weg te gaan 
naar een sterker Oude IJsselstreek”, aldus wethouder Marco Bennink 
van financiën. Maar DorpEnPlattelandBeweging (DEPB) is daar toch wat 
sceptisch over. Want wie gaat dat betalen?

In oktober 2022 gaf de wethouder nog aan dat er in 2023 geld uit de algemene reserves 
moest komen, maar daarna verwachtte de wethouder van financiën de overschotten. 
Voor de jaren 2024 en 2025 lijken de inkomsten en uitgaven wel redelijk in balans maar 
voor de jaren daarna is er een structureel tekort van enkele miljoenen euro’s. Nu is het 
financiële huishoudboekje van een gemeente altijd al een onderwerp van gesprek in de 
commissie AFE en de gemeenteraad. Aan de ene kant zijn er voorzieningen en wensen 
die betaald moeten worden, aan de andere kant moet het geld ervoor ergens vandaan 
komen.

Het tekort kan in principe op diverse manieren worden opgevangen: meer inkomsten, 
minder uitgeven of meer belasting heffen. Meer inkomsten lijkt gelet op het
 huishoudboekje van het Rijk niet mogelijk, minder uitgeven zou -gelet op de ambities 
van het college- niet realistisch zijn, dus moeten de inwoners zorgen voor meer 
inkomsten door bijvoorbeeld verhoging van de WOZ-belasting en afvalstoffenheffing. 
Waar wellicht meer winst te behalen valt, is het ‘ambitieniveau’ van de gemeente

 bijstellen. Sommige plannen leggen een groot beslag op de begroting van de gemeente. 
Neem bijvoorbeeld de plannen voor de DRU, de (flex)woningbouwplannen, aanpassing 
gemeentehuis etc. Projecten die tientallen miljoenen euro’s kosten. Zeker met een 
oplopende rente is een terughoudend beleid niet onverstandig, anders komt de rekening 
alsnog te liggen bij de inwoners van onze gemeente. 

Trekt de gemeente niet een te grote broek aan? Als het aan DEPB ligt moet het college 
de investeringen voor de komende jaren opnieuw wegen en voorleggen aan de raad om 
weloverwogen keuzes te maken. Niet iedereen zal tevreden zijn, maar onze inwoners 
zien dan wel waarom keuzes gemaakt worden. 

“ Nog steeds onzeker”
Frank Aaldering, fractievoorzitter Lokaal Belang

“  Trekt gemeente Oude 
IJsselstreek niet een  
te grote broek aan?” 
 
Herman Vreeman,   
fractievoorzitter DorpEnPlattelandBeweging 

 

 

  Huishoudboekje van de gemeente
Op 29 september heeft het college van B&W de concept Programma- 
begroting 2024-2027 ‘Koers houden maakt Sterk!’ aangeboden aan 
de gemeenteraad. De programmabegroting is het document waarin de 
voorgenomen gemeentelijke uitgaven en inkomsten bij elkaar worden 
gebracht. Het wordt daarom ook wel het huishoudboekje  
van de gemeente genoemd.

   Kijk mee op 6 en 9 november!
De vergadering over de programmabegroting is hét politieke hoogtepunt  
van het jaar. Tijdens deze vergadering spreken de politieke partijen traditie- 
getrouw hun algemene beschouwingen uit. Daarmee geven ze hun visie op  
de begroting die het college heeft voorgelegd. 

Tijdens deze vergadering worden er daarnaast meestal meerdere moties  
en amendementen door de fracties ingediend. Hiermee kunnen raadsleden 
voorstellen doen om het geld anders te besteden. Alle raadsleden zullen  
stemmen over de voorstellen én de uiteindelijke begroting.

De vergaderingen over de programmabegroting vinden plaats op: 
•  Maandag 6 november, vanaf 18.00 uur:  

eerste termijn (algemene beschouwingen)
•  Donderdag 9 november, vanaf 18.00 uur:  

tweede termijn + besluitvorming 

Beide vergaderingen vinden plaats in de  
Conferentiezaal op het DRU Industriepark in Ulft.  
De vergaderingen zijn openbaar toegankelijk en  
hebben een publieke tribune. Daarnaast zijn de  
vergaderingen online live én achteraf te volgen  
via https://raad.oude-ijsselstreek.nl.

   Wat vindt u van de  
programmabegroting?

De gemeenteraad wil graag horen wat inwoners  
vinden van de voorstellen waarover de raad besluit.  
Dat geldt natuurlijk ook voor een belangrijk stuk  
als de begroting! U kunt op verschillende manieren uw mening laten horen.  
Zo kunt u een brief sturen naar de gemeenteraad of naar (één van) de  
afzonderlijke fracties of raadsleden. Ook kunt u natuurlijk gebruik maken  
van uw inspreekrecht. Meer weten over hoe u uw stem kunt laten horen?  
Kijk op https://raad.oude-ijsselstreek.nl/gemeenteraad/invloed-en-inspraak/   
of neem contact op met de griffie.

            Meer over Lokaal Belang in gemeente  
Oude IJsselstreek? Kijk op lokaalbelang.info 
of scan de QR code

Koers houden maakt Sterk 

      Zo denken onze 
 raadsfracties over de 
   programmabegroting 
               2024-2027: 

        Meer over DorpEnPlattelandBeweging in  
gemeente Oude IJsselstreek? Kijk op 
dorpenplattelandbeweging.com of scan de QR code

 Zo denken de raadsfracties over: 

programmabegroting 2024-2027
  Acht fracties in de gemeente Oude IJsselstreek 

 zetten hun standpunt uiteen.

Wat staat er in de 
programmabegroting? 

In deze begroting is er onder meer aandacht voor:

• Wonen
• Mobiliteit
• Huisvesting internationale werknemers,  

statushouders en vluchtelingen

• Energietransitie

• Onderwijshuisvesting

• Inclusief onderwijs

• Bestaanszekerheid

• Grensoverschrijdende samenwerking met Duitsland

• Vergroenen

Budgetrecht van de gemeenteraad 
Het debat over de begroting is voor de gemeenteraad één van de  
belangrijkste gebeurtenissen in het raadsjaar. De raad heeft namelijk  
het budgetrecht. Dat betekent dat de gemeenteraad de bevoegdheid  
heeft om financiële middelen beschikbaar te stellen. Door middel van  
de programmabegroting geeft de raad het college van B&W als het  
ware akkoord om geld uit te geven en geven zij daarnaast ook aan  
op welke wijze dat geld besteed moet worden.



 Zo denken onze 
raadsfracties over 
  actuele zaken

  De gemeentebegroting is een basisinstrument voor de beleidmakers in 
onze gemeente. De begroting wordt door de gemeenteraad vastgesteld 
op voorstel van het college van burgemeester en wethouders. Deze 
begroting bevat een raming van baten en lasten voor een komend 
begrotingsjaar.

Onze programmabegroting heeft de naam gekregen:

Koers houden maakt sterk!
Dit is niet zo gek als je bedenkt dat we onze vorige programmabegroting ‘Uitvoeren 
maakt Sterk’ hebben genoemd; het zou raar zijn als we ons daar niet aan zouden 
houden natuurlijk. Het is inderdaad belangrijk om koers te houden; alleen dan kun je ook 
goed je doel bereiken. Toch moeten we onze ogen niet sluiten voor de hobbels die we 
onderweg tegenkomen. Deze kunnen veroorzaakt worden door onszelf, of invloeden 
van buitenaf.
Het CDA vindt het belangrijk dat er een goede balans te vinden is tussen ambities en 
uitvoering. Denk bijvoorbeeld aan een efficiënt financieel beleid; met de juiste keuzes 
kan er heel veel tot stand worden gebracht binnen de gemeente. Op dit moment staan 
we er financieel goed voor; op de langere termijn zal dat een wat ander beeld geven. Dat 
betekent dat we nu moeten voorsorteren. Het CDA is daar een groot voorstander van. 
Een slim en efficiënt financieel beleid is van groot belang.

Duurzaamheid
Ook duurzaamheid hebben we 
grotendeels zelf in de hand. Denk 
bijvoorbeeld aan het scheiden van 
ons afval. Hoe beter we scheiden, hoe 
minder het ons kost. Dat is dan weer 
mooi meegenomen! Duurzaam bouwen 
is één van de uitdagingen waar we als 
gemeente mee te maken hebben en 
hier wordt ook zeker hard aan gewerkt. 
Daarnaast hebben we natuurlijk oog voor 
de bestaande woningvoorraad. Goede 
voorlichting en subsidies ondersteunen 
de inwoners met het verduurzamen van 
hun huis. Een vitaal buitengebied blijft 
voor het CDA van groot belang en hiervoor 
is gelukkig ook ruimte gereserveerd in 
de begroting. Voor de CDA-fractie is het 
belangrijk dat we dit blijven monitoren.

Koers houden maakt niet alleen sterk, het is ook sterk als je het kan blijven doen. Het 
CDA zal daarom alle zeilen bijzetten om te zorgen dat we KOERS houden.

programmabegroting 
2024-2027

Bestaanszekerheid, iedereen heeft het erover, maar wat is het precies?
De corona-uitbraak, de Oekraïnecrisis en de stijgende energieprijzen hebben mede 
geleid tot meer landelijke politieke aandacht voor bestaanszekerheid. De aandacht 
richt zich vooralsnog vooral op bestaansonzekerheid gerelateerd aan werk- en 
inkomensonzekerheid en de daaraan gekoppelde armoede en schuldenproblematiek. 
Ook het gebrek aan betaalbare woningen is veel in het nieuws. Dit is slechts een deel 
van het verhaal. Bestaansonzekerheid is al veel langer een veenbrand die woekert met 
veel meer impact dan op inkomen alleen. 

Miljoenennota
Op dinsdag 19 september heeft het demissionair kabinet zijn plannen met 
bijbehorende begrotingen ontvouwd. De Miljoenennota rept maar liefst dertien keer 
over ‘bestaanszekerheid’, een duidelijke rode draad door het document. Het kabinet 
investeert komend jaar € 2 miljard in structurele maatregelen om ervoor te zorgen 
dat iedereen kan meekomen in de samenleving, en om te voorkomen dat de armoede 
stijgt. Het kwartje is gevallen.

Bestaanszekerheid gaat niet alleen over inkomen. Het gaat ook over het onderdeel  
zijn van een gemeenschap. Over de toegang tot werk, wonen, zorg en onderwijs.  
Over gelijkwaardige kansen, ongeacht je achternaam of geslacht. Bestaans-
onzekerheid is een complex probleem dat om een integrale en structurele aanpak 
vraagt. Een centrale aanpak met een centrale rol voor de centrale overheid. 

Dus zorgen voor een toereikend inkomen en zorgen voor een 
voorspelbaar en toegankelijk stelsel dat structureel uitvoerbaar is.

Bestaanszekerheid verbeteren
Financiële bestaanszekerheid gaat niet alleen om voldoende inkomen, maar het 
stelsel moet ook voorspelbaarder en toegankelijker, zodat huishoudens ook echt 
krijgen waar ze recht op hebben. In de miljoenennota van het demissionaire kabinet 
en bij de komende verkiezingen draait het bijna alleen maar om bestaanszekerheid. 
Het kwartje is gevallen.

Elke dag ontbijten, een fiets of geld voor de bus en een computer om huiswerk op te 
maken zijn voor hen niet vanzelfsprekend. PRO! voelt voor deze kinderen een zware 
verantwoordelijkheid. Ook zij verdienen goede kansen voor hun toekomst. In de 
gemeenteraad blijven wij er op hameren dat gemeentelijke voorzieningen voor deze 
gezinnen goed bekend en makkelijk aan te vragen zijn. We kunnen niet alles doen, 
maar wel doen wat we kunnen.

Ambitie is hoog
De begroting voor het komende jaar ligt alweer ter beoordeling voor en de  
fractie van de Partij van de Arbeid stelt met instemming vast dat de ambitie  
van het college om samen met inwoners en gemeenteraad op weg te gaan  
naar een sterkere Oude IJsselstreek onverminderd groot blijft. Veel plannen  
liggen klaar om uitgevoerd te worden! Dat past bij een gemeentebestuur dat wil 
aanpakken en het verschil wil maken.

Ook zorgen
Ondanks het feit dat een sluitende begroting kan worden gepresenteerd heeft ook 
onze gemeente, net als alle anderen, te maken met forse prijsstijgingen van lonen, 
prijzen en rente. De gemiddelde woonlasten voor onze inwoners zullen daarmee 
toenemen met 9,8%. Dat is in een gemeente als de onze waar meer mensen wonen 
met een minimum inkomen een flinke tegenvaller. De PvdA-fractie roept het college 
op om daar waar mogelijk er alles aan te doen de bestaanszekerheid zoveel mogelijk 
te borgen.

Nog meer zorgen
Maar als we financieel verder kijken naar de jaren 2026 en 2027 wordt het er niet 
rooskleuriger op. Het Rijk heeft de financiering richting gemeenten ingrijpend 
verlaagd. Alle gemeenten hebben daar last van. Het is daarom belangrijk dat via de 
koepel van alle gemeenten -de Vereniging van Nederlandse Gemeenten (VNG)- een 
resolutie is aangenomen waarin het Rijk wordt opgeroepen om een rechtvaardig, 
duurzaam en solide meerjarig financieel perspectief in te richten voor alle gemeenten. 
Gemeenten staan voor grote opgaven en moeten kunnen vertrouwen op voorspel-
baarheid in de gemeentefinanciën. Zonder voldoende middelen kunnen de taken 
onvoldoende worden uitgevoerd. Door de val van het Kabinet zal het nog langer duren 
voordat we duidelijkheid hebben over de jaren na 2025. Onze gemeente wil vooruit, 
heeft ambitie en wil vooral financiële duidelijkheid.

Betrouwbare rijksoverheid noodzakelijk
Leefbaarheid, kansengelijkheid, bestaanszekerheid, een gezond leven en een  
gezonde natuur zijn belangrijke maatschappelijke opgaven waar we graag uit- 
voering aan willen geven. Dat kan niet zonder een betrouwbare rijksoverheid  
die onze gemeente voorziet van voldoende financiële middelen om de taken 
 ook daadwerkelijk te kunnen uitvoeren.

“ Bestaanszekerheid; 
meer dan een 
inkomensvraagstuk” 

Gülden Siner-Sir, fractievoorzitter PRO!

Willie Oort-Löwenthal, 
fractievoorzitter PvdA

“ Zonder poen…. 
is het geen doen”

“ Ik zei het toch” is  
het gevoel dat deze 
begroting oproept 
Rens Spijkers, fractievoorzitter VVD



“  Koers houden 
maakt sterk!”

         Meer over de PvdA in gemeente Oude IJsselstreek?  
Kijk op oudeijsselstreek.pvda.nl of scan de QR code         Meer over de VVD in gemeente Oude IJsselstreek?  

Kijk op oudeijsselstreek.vvd.nl of scan de QR code

  ‘Ik’ moet natuurlijk eigenlijk ‘wij’ zijn, want het gaat hier over de VVD-fractie. 
Dus “wij zeiden het toch”, maar dat bekt iets minder lekker. Ieder jaar is het 
namelijk weer spannend of we een klein beetje ruimte overhouden of dat 
we weer wat tekort komen. En de laatste jaren hadden we een klein beetje 
ruimte over. De VVD had dat graag gebruikt om een klein beetje meer vet 
op de botten te kweken (zowel voor onze eigen financiële huishouding als 
voor onze inwoners aangaande de woonlasten). En nu gaan we alweer snel 
richting een tekort. 

Afhankelijk van het rijk
Het tekort was natuurlijk van heinde en verre aan te zien komen. Inflatie en de daarop 
volgende indexeringen werken voor een gemeente flink door. Maar nu gaat het 
eigenlijk over iets anders, namelijk de aanstaande tekorten vanaf 2026 door kortingen 
van het rijk. Het gaat hier over het afschaffen van de normeringssystematiek 
waardoor er veel minder geld naar de gemeenten gaat. We zijn dus ook zeker niet de 
enige gemeente die tegen dit probleem gaat aanlopen en we hopen dan ook dat het 
rijk nog over de brug komt met een compensatie.

Niet verstandig om in paniek te raken
Waar andere gemeenten nu soms al maatregelen nemen is dat bij ons niet per se 
nodig; 2024 en 2025 zijn nog positief. Het gaat in onze begroting over een tekort van 

ongeveer 7 miljoen per jaar, vanaf 2026 dus. Dat zou natuurlijk desastreus zijn, maar 
vooralsnog geen reden tot paniek. De laatste jaren hebben we geleerd hoe snel de 
wereld er anders uit kan zien. En naast het feit dat compensatie van gemeenten ook 
echt wel onderwerp van gesprek is, hebben ook nog wel wat tijd. 

Helaas zijn de financiële buffers van onze gemeente niet zo groot dat we zelf flinke 
klappen kunnen opvangen. Vandaar het gevoel van de VVD van “ik zei het toch”. Maar 
wat betreft de VVD hebben we volgend jaar rond deze tijd al veel meer duidelijkheid. 
Duidelijkheid over hoe we met name onze ambities voor de uitleglocaties voor wonen 
en industrie op dezelfde manier kunnen blijven uitvoeren. En over hoe we ervoor 
gaan zorgen dat onze inwoners hier niet voor gaan opdraaien. Want 9,8 procent 
woonlastenstijging in 2024 is voor de VVD onacceptabel.

        Meer over het CDA in gemeente Oude IJsselstreek?  
Kijk op www.cda.nl/gelderland/oude-ijsselstreek of 
scan de QR code

Jeanette Elstak,  
fractievoorzitter CDA

        Meer over PRO! in gemeente Oude IJsselstreek?  
Kijk op pro-oij.nl/ of scan de QR code

“Kinderen verdienen goede kansen 
voor hun toekomst”

“ Vooralsnog geen reden tot paniek”



  Met de term “meerjarig dekkende begroting” wordt bedoeld dat er niet meer 
wordt uitgegeven dan er binnenkomt. ADA wijst er al jaren op dat dit niet 
het geval is. De schulden van de gemeente lopen met tientallen miljoenen 
op, de spaarpot wordt steeds leger en er werd met kunst en vliegwerk 
toegewerkt naar een situatie dat er sprake was van dekkendheid.

Dit jaar is er opzettelijk voor 2026 en 2027 een te verwachten miljoenentekort 
voorspeld, omdat de gemeentes samen aan het rijk willen vragen om meer geld te 
geven. Dat zou inderdaad moeten gebeuren, maar laat ook zien dat het al dan niet 
laten zien van tekorten een politieke keuze is. Dat zou zo niet moeten zijn.

Positieve ontwikkelingen
Elk jaar vragen wij om voor het komende jaar, liefst door cijfers te noemen, heldere 
doelen aan te geven, het resultaat meetbaar te maken en na afloop van het jaar eerlijk 
te vertellen of die doelen zijn bereikt. Hoeveel huizen worden er gebouwd, hoeveel 
inwoners worden geholpen om hun koopwoning te isoleren, hoeveel inwoners helpen 
we uit de minimaregelingen en gaan aan de slag.

Voor het eerst worden sommige doelen in de nieuwe begroting voor het eerst 
inderdaad beter omschreven. Dat gaat dan wel in het kader van de z.g. SDG’s, 

wat door andere fracties in de raad op een haast dogmatisch-religieuze manier werd 
geïntroduceerd. Helaas zijn de genoemde doelen niet altijd even concreet en zie je  
her en der als doelstelling dat er in 2024 “onderzoeken worden opgestart”. 

Niet doorschuiven
ADA wil niet doorschuiven, maar aanpakken en gaat van het standpunt uit dat je, 
als je de wereld wilt verbeteren, bij jezelf moet beginnen en dat het de taak van de 
gemeente vooral is om de eigen inwoners gezond en gelukkig te houden. Genoeg 
goede woningen, passend werk en inkomen en voldoende voorzieningen, ook voor 
diegenen die geen beroep hoeven te doen op de sociale voorzieningen. Inclusiviteit 
geldt ook voor verpleegkundigen, ondernemers, postbodes, jagers en boeren.

Minder positief is dat de gemeente volgend jaar 1,4 miljoen verhoging van de 
woonlasten heeft ingeboekt. Dit bedrag moet extra worden opgebracht door de 
17.500 huishoudens, waarbij inwoners met een eigen woning de zwaarste verhoging 
hebben te dragen.

“ Dekkende begroting  
of niet?” 
Richard de Lange, fractievoorzitter ADA

        Meer over ADA in gemeente Oude IJsselstreek?  
Kijk op www.ada-politiek.nl of scan de QR code

“ Een gat van 7 miljoen” 
Camiel Vanderhoeven, fractievoorzitter D66

        Meer over D66 in gemeente Oude IJsselstreek?  
Kijk op d66.nl/oude-ijsselstreek/of scan de QR code

  Bij het behandelen van de begroting beoordeelt de gemeenteraad de 
plannen van het college. Daarbij kijken we natuurlijk naar wat de plannen 
voor onze inwoners opleveren, maar we kijken ook naar de kosten, want 
voor niets gaat de zon op. Jaarlijks geeft de gemeente zo’n 135 miljoen 
euro uit. Ruim 70% daarvan is afkomstig van het Rijk. Met dat geld vanuit 
het Rijk is iets geks aan de hand: terwijl het Rijk van gemeenten steeds 
meer inzet vraagt, bezuinigt het Rijk vanaf 2026 fors op de uitkering aan  
de gemeenten.

400 euro per huishouden
Voor Oude IJsselstreek betekent een gat in de begroting van zo’n 

7 miljoen euro. Voor wie dat te abstract vindt: dat is ruim 400 euro 
per huishouden. Om dat binnen de begroting op te lossen zouden we 

draconische maatregelen moeten nemen: lastenverzwaringen voor onze 
inwoners en fors snijden in het voorzieningenniveau en in onze ambities op het 

gebied van onder andere duurzaamheid, cultuur en woningmarkt. Daarmee zou onze 
gemeente een stuk minder aantrekkelijk worden voor zowel inwoners als bedrijven 

Signaal
We zijn niet de enige gemeente die hierdoor getroffen wordt. De Vereniging van 
Nederlandse Gemeenten heeft geadviseerd om dit gat in de begroting zichtbaar te 
maken door de begroting voor 2026 en 2027 niet te laten sluiten. Het college heeft 
ervoor gekozen om dat inderdaad te doen, en onze begroting voor 2026 en 2027 laat 
een tekort van respectievelijk 6,9 en 7,4 miljoen euro zien. Hiermee wijkt het college  
af van de begrotingsdoctrine dat de begroting structureel sluitend dient te zijn. De 
D66-fractie kan zich hier volledig in vinden. Door niet net te doen alsof we het tekort 
wel kunnen oplossen geven we een duidelijk signaal af richting het Rijk en  
de landelijke politiek.

Je kunt niet eenzijdig aan gemeenten vragen om én meer taken te vervullen én  
tegelijk fors te bezuinigen zonder dat de leefbaarheid onder druk komt te staan.

Verkiezingen Tweede Kamer
Als u op 22 november gaat stemmen, en ik hoop écht dat u dat gaat doen, laat u dan 
vooral leiden door wat u belangrijk vindt, maar houd ook het lot van de gemeente in 
uw achterhoofd.


